
 

 

 

 

Folketingets Udvalg for Fødevarer,  

Landbrug og Fiskeri 

 

 

København, den 13. juni 2008 

Sagsnr.: 11164 

  

 

Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 15. maj 2008 

(Alm. del - spørgsmål nr. 296) udbedt sig min besvarelse af følgende: 

  

Spørgsmål 296: 

  

”Ministeren bedes redegøre for, hvilke initiativer hun vil tage for at sikre, at der fortsat 

kan være en produktion af økologisk frugt i Danmark?” 

  

Svar: 

  

Danske økologiske frugtavlere har svært ved at konkurrere mod kollegaerne i andre 

lande. Det skyldes bl.a., at de har færre plantebeskyttelsesmidler til deres rådighed. 

Dermed bliver dyrkningssikkerheden mindre. 

 

Økologiforordningen indeholder en kort positivliste over plantebeskyttelsesmidler, som 

økologiske producenter kan bruge i akutte situationer. Alligevel kan de danske økologer 

kun i begrænset omfang anvende midlerne, da flere af midlerne ikke er godkendt af 

Miljøstyrelsen. 

 

Det er f.eks. tilfældet for kobber, som står på positivlisten. I mange lande anvendes 

kobber til bekæmpelse af skurv i frugt. Midlet er imidlertid ikke tilladt i Danmark, da 

Miljøstyrelsen generelt ikke har godkendt kobber til dette formål.  

 

Det samme gør sig gældende for f.eks. kvassia, som kommer fra ved fra træet Quassia 

amara. Kvassia står også på positivlisten og er ganske effektivt til f.eks. at bekæmpe 

æblebladhvepsens larver med. 

 

I forhold til produktionsreglerne vil jeg i EU fortsat arbejde for, at brugen af 

kobberprodukter i økologisk produktion begrænses mest muligt. Vedrørende brugen af 

kvassia, må jeg opfordre avlerne til at ofre de nødvendige ressourcer på at søge midlet 

godkendt i Danmark. 
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